

7NEWS

Sperm donor romance: Victorian Government slates review into adoption as stories of 'unconventional' families challenge current system

Australian Story

Updated Mon 2 Mar 2015, 12:47pm



PHOTO: Kerrie Hancox and George Deka with their daughters Ella, 5, and Clare, 7. Clare was conceived through an anonymous sperm donation and her parents met when she was 10 months old. The couple fell in love and went on to conceive Ella naturally. (Australian Story)

The Victorian Government has slated a review into adoption for later this year in their "commitment to modernising" the Adoption Act as stories of families created through sperm donation throw up challenges to the current system.

RELATED STORY: Legal struggle for anonymous sperm donor to be recognised as father

RELATED STORY: Love blossoms after woman seeks out sperm donor

Human Services in Victoria "acknowledged the unique situation" that the Melbourne family in tonight's Australian Story had found themselves in, a spokesperson for the department said.

Kerrie Hancox and George Deka met when their biological daughter Clare was 10 months old.

Mr Deka was an anonymous sperm donor, Ms Hancox the recipient.

They soon formed a romantic relationship and 12 months and 12 days after their first meeting, their daughter Ella, conceived naturally, was born.

Ms Hancox described family life with Mr Deka and their two children, Clare, 7, and Ella, 5, as very unconventional.

"I guess the starting point wasn't terribly conventional and it hasn't stayed conventional in any way at all either," she said.

Their story echoes that of Aminah Hart and Scott Andersen, whose back-to-front love story was revealed on Australian Story last year.

But the story of Mr Deka and Ms Hancox has revealed some unique challenges for regulators and legislators.

Dr Fiona Kelly of La Trobe University's law school said "the law simply doesn't envisage the scenario that they've raised".

"We can regulate and regulate and regulate but in reality people will act on their emotional desires. You can't control for human nature."

It was when Mr Deka and Ms Hancox were filling out Ella's birth certificate that the blank father details on older sister Clare's birth certificate became an issue.

"I wanted Clare to be able to look at her birth certificate and see her father's name there," Ms Hancox said.

The couple applied to Births, Deaths and Marriages to have Mr Deka's name added but the request was rejected.

"What this means is that I am the biological and social father of both children, but the legal father of only one – Ella. Not Clare," Mr Deka said.

Ms Hancox says the "different status" of her children has a range of implications, from inheritance to passports, as well as potential implications in the event of the unexpected death of either parent or unforeseen family conflict.

"And just on a personal level, how Clare feels when her sister has a different status," Ms Hancox said.

The couple is currently exploring a range of options to have Clare's birth certificate amended, one of which is adoption.

"Adopting your own biological child, it seems absurd," Mr Deka said.

Apart from adoption "feeling a bit weird", the couple would need to cohabit for two years for Mr Deka to be eligible to adopt.

Though the couple are raising their daughters together, they maintain separate houses.

Ms Hancox describes Mr Deka as a quiet introvert who "needs his space" and that their arrangement "works for both of us".

Ms Hancox welcomed the news of a planned review into adoption.

"Whether people live together or not doesn't mean they are not committed to each other and the children," she said.

"There can be a whole range of reasons.

"They may feel that they function better with a bit of distance and space for themselves."

However Mr Deka was more cautious.

"I don't really have a response at this stage," he said.

"It's good they've acknowledged our situation but I don't know how it would affect us. We're in a unique situation."

How I Met My Daughter can be seen on ABC TV at 8:00pm on Monday.

Topics: community-and-society, ethics, family-law, family-and-children, family, human-interest, melbourne-3000, vic

I wanted Clare to be able to look at her birth certificate and see her father's name there.

Kerrie Hancox



PHOTO: Clare (R) and Ella have the same biological parents but George Deka is only a legal guardian of Ella. (Australian Story)

WNEWS

Romance avec un donneur de sperme: le gouvernement victorien envisage un examen de l'adoption alors que des histoires de familles «non conventionnelles» remettent en question le système actuel

Histoire australienne

Mis à jour le 02 mars 2015 22:47:52



PHOTO : Kerrie Hancox et George Deka avec leurs filles Ella, 5 ans, et Clare, 7 ans. Clare a été conçue grâce à un don de sperme anonyme et ses parents se sont rencontrés quand elle avait 10 mois. Le couple est tombé amoureux et a conçu Ella naturellement. (Histoire australienne)

Le gouvernement victorien a prévu un examen de l'adoption plus tard cette année dans son « engagement à moderniser » la loi sur l'adoption, car les histoires de familles créées grâce au don de sperme remettent en question le système actuel.

Les services sociaux de Victoria "ont reconnu la situation unique" dans laquelle s'était retrouvée la famille Melbourne dans Australian Story de ce soir, a déclaré un porte-parole du département.

Kerrie Hancox et George Deka se sont rencontrés lorsque leur fille biologique Clare avait 10 mois .

M. Deka était un donneur de sperme anonyme, Mme Hancox la receveuse.

Ils ont rapidement noué une relation amoureuse et 12 mois et 12 jours après leur première rencontre, leur fille Ella, conçue naturellement, est née.

Mme Hancox a décrit la vie de famille avec M. Deka et leurs deux enfants, Clare, 7 ans, et Ella, 5 ans, comme très peu conventionnelle.

"Je suppose que le point de départ n'était pas très conventionnel et qu'il n'est pas du tout resté conventionnel non plus", a-t-elle déclaré.

HISTOIRE CONNEXE: Lutte juridique pour que le donneur de sperme anonyme soit reconnu comme père

HISTOIRE CONNEXE: L' amour s'épanouit après qu'une femme cherche un donneur de sperme

CARTE : Melbourne 3000

Mais l'histoire de M. Deka et de Mme Hancox a révélé des défis uniques pour les régulateurs et les législateurs.

Le Dr Fiona Kelly de la faculté de droit de l'Université La Trobe a déclaré que "la loi n'envisage tout simplement pas le scénario qu'ils ont évoqué".

"Nous pouvons réguler, réguler et réguler, mais en réalité, les gens agiront selon leurs désirs émotionnels. Vous ne pouvez pas contrôler la nature humaine."

C'est lorsque M. Deka et Mme Hancox remplissaient l'acte de naissance d'Ella que les détails vierges du père sur l'acte de naissance de la sœur aînée Clare sont devenus un problème.

"Je voulais que Clare puisse consulter son acte de naissance et y voir le nom de son père", a déclaré Mme Hancox.

Le couple a demandé à Naissances, décès et mariages d'ajouter le nom de M. Deka, mais la demande a été rejetée.

"Ce que cela signifie, c'est que je suis le père biologique et social des deux enfants, mais le père légal d'un seul – Ella. Pas Clare", a déclaré M. Deka.

Mme Hancox dit que le "statut différent" de ses enfants a une gamme d'implications, de l'héritage aux passeports, ainsi que des implications potentielles en cas de décès inattendu de l'un des parents ou de conflit familial imprévu.

"Et juste sur le plan personnel, ce que ressent Clare lorsque sa sœur a un statut différent", a déclaré Mme Hancox.

Le couple explore actuellement une gamme d'options pour faire modifier l'acte de naissance de Clare, dont l'adoption.

"Adopter votre propre enfant biologique, cela semble absurde", a déclaré M. Deka.

Mis à part l'adoption "se sentant un peu bizarre", le couple devrait cohabiter pendant deux ans pour que M. Deka soit éligible à l'adoption.

Bien que le couple élève ses filles ensemble, ils entretiennent des maisons séparées.

Mme Hancox décrit M. Deka comme un introverti calme qui "a besoin de son espace" et que leur arrangement "fonctionne pour nous deux".

Mme Hancox s'est félicitée de la nouvelle d'un examen prévu en vue de l'adoption.

"Que les gens vivent ensemble ou non ne signifie pas qu'ils ne sont pas engagés les uns envers les autres et les enfants", a-t-elle déclaré.

« Il peut y avoir toute une série de raisons.

"Ils peuvent sentir qu'ils fonctionnent mieux avec un peu de distance et d'espace pour eux-mêmes."

Cependant, M. Deka était plus prudent.

"Je n'ai pas vraiment de réponse à ce stade", a-t-il déclaré.

"C'est bien qu'ils aient reconnu notre situation mais je ne sais pas comment cela nous affecterait. Nous sommes dans une situation unique."

Comment j'ai rencontré ma fille peut être vu sur ABC TV à 20h00 le lundi.

Sujets : communauté-et-société , éthique , droit de la famille , famille-et-enfants , famille , intérêt-humain , melbourne-3000 , vic

Je voulais que Clare puisse regarder son acte de naissance et y voir le nom de son père.

Kerrie Hancox



PHOTO : Clare (R) et Ella ont les mêmes parents biologiques mais George Deka n'est que le tuteur légal d'Ella. (Histoire australienne)